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Geacht college,  
 
Reeds geruime tijd worden we geconfronteerd met diefstal van bronzen beelden binnen diverse gemeenten 
in Noord-Brabant en Limburg. 
Ondanks, zover als onze kennis reikt, de opbrengst van brons per kg enkele euro’s oplevert, is de 
emotionele waarde van onschatbare waarde. 
 
1. Bent u ook bezorgd over bovenstaande ontwikkelingen? 
2. Via Wikipedia kunnen we wel ongeveer vinden hoeveel bronzen beelden er in onze stad staan te shinen. 
Kunt u precies aangeven over hoeveel bronzen beelden de stad beschikt? 
3. Bent u op de hoogte dat er een bedrijf bestaat dat in staat is om deze beelden te beveiligen? Betreft een 
systeem waarmee een beeld vast wordt gemaakt aan de sokkel waardoor diefstal praktisch onmogelijk is. 
Tevens bestaat er DNA spray en plaatsen van een chip als beveiliging.  
4. Vindt u ook dat de culturele waarde van deze beelden dusdanig waardevol is dat een optie op beveiliging 
valt te overwegen ?  
5. U begrijpt dat de vragen als vervallen kunnen worden beschouwd wanneer reeds acties zijn ondernomen. 
 
Graag wordt Mì Hellemonders ingelicht over hoe denkt over bovenstaande en de evt acties die zullen 
worden ondernomen.  
 
Namens de fractie van Mì Hellemonders  
 
Herbie Guldenaar  
Raadslid  
 
Wilbert Linders 
Burgercommissielid 
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Antwoord van het college van burgemeester en wethouders: 
 
Naar aanleiding van uw bovengenoemde brief, delen wij u het volgende mede: 
 

1. Bent u ook bezorgd over bovenstaande ontwikkelingen? 

 

Diefstal van kunst in de openbare ruimte is geen nieuw verschijnsel. Soms zijn er periodes dat het vaker 

voor komt dat bronzen kunstwerken gestolen worden. De ervaring in Helmond is dat we tot op heden  

gelukkig sporadisch te maken hebben gehad met diefstal van beelden.  Als gemeente baren dergelijke 

ontwikkelingen ons uiteraard zorgen. Het is immers een zeer ongewenste situatie.  

 

2. Via Wikipedia kunnen we wel ongeveer vinden hoeveel bronzen beelden er in onze stad staan te 

shinen. Kunt u precies aangeven over hoeveel bronzen beelden de stad beschikt? 

 

Het aantal bronzen beelden in Helmond die vallen onder de verantwoordelijkheid van de gemeente is 

ongeveer 120 stuks, op een totaal bestand van zo’n 200 kunstwerken in de openbare ruimte (particuliere 

eigendommen zijn hierbij buiten beschouwing gelaten). 

 

3. Bent u op de hoogte dat er een bedrijf bestaat dat in staat is om deze beelden te beveiligen? Betreft 

een systeem waarmee een beeld vast wordt gemaakt aan de sokkel waardoor diefstal praktisch 

onmogelijk is. Tevens bestaat er DNA spray en plaatsen van een chip als beveiliging.  

Het bestaan van dergelijke bedrijven is de gemeente bekend. In het verleden heeft de gemeente diverse 
mogelijkheden van beveiliging van kunstwerken in de openbare ruimte onderzocht, variërend van beveiliging 
met RVS-staven in de constructie, alarmsystemen en DNA-spray.  
 

4. Vindt u ook dat de culturele waarde van deze beelden dusdanig waardevol is dat een optie op 

beveiliging valt te overwegen ?  

De culturele waarde van de beelden in onze stad is zeker waardevol. Op dit moment overwegen we een 
optie voor beveiliging niet. In het verleden zijn de mogelijkheden van beveiliging al eens onderzocht. De 
investering hiervoor was erg hoog, ook in relatie tot het beperkte aantal diefstallen van bronzen beelden. Dat 
is de reden dat wij ervoor gekozen hebben niet tot extra beveiligingsmaatregelen over te gaan. Wel doen we 
aan andere vormen van preventie en worden de beelden regelmatig gecontroleerd. In de sporadische 
gevallen in het verleden waar diefstal aan de orde is geweest, heeft de gemeente er voor gekozen te 
investeren in een nieuw kunstwerk voor de betreffende locatie. 
 
De gemeente treft de volgende preventiemaatregelen: 

a. We controleren meerdere malen per jaar de conditie van de beelden en sokkels en bekijken of ze 

nog stevig verankerd zijn, er geen openingen tussen beeld en sokkel zijn, etc. 

b. We reageren vlot op (schade)meldingen. 

c. We herstellen gebreken en schades zo spoedig mogelijk.  

d. Bij plaatsing van beelden kiezen we – voor zover wij daar invloed op hebben – voor goed zichtbare 

plekken met sociale controle.  

e. Bij nieuwe kunstwerken en kunstopdrachten stellen we eisen aan de materialen, vormgeving, 

veiligheid, vandalismebestendigheid, constructie, verankering in sokkel en grondplaat. En waar 

mogelijk organiseren we publieksparticipatie om de betrokkenheid en sociale controle te vergroten.  

 
Burgemeester en wethouders van Helmond 
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Mevr. P.J.M.G. Blanksma-Van den Heuvel  H.J. de Ruiter 
burgemeester      secretaris 
 
 


